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Samenvatting: 

Vlaanderen is bezorgd over de vertraging in het proces van ratificatie van de Scheldeverdragen in 
Nederland. Deze zorg is begrijpelijk. Het is in deze fase opportuun dat Nederlandse bewindslieden contact 
blijven zoeken met Vlaamse ambtgenoten en trachten de behandeling in de Tweede Kamer te 
bespoedigen. | 

Bericht: | 
De betrekkingen tussen Nederland en België worden op de proef gesteld door Belgische 
ongerustheid en scepsis over het daadwerkelijke commitment aan Nederlandse kant. Dit kan zijn 

weerslag hebben op andere bilaterale (V&W) dossiers: 

Het wegenvignet zal door België niet geïntroduceerd worden, zoals aangekondigd door de 

Vlaamse MP Leterme (CD&V) op26maat. 
en Een koppeling tussen de dossiers wordt van Nederlandse 
zijde nadrukkelijk vermeden. 
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Stand van zaken politiek 
Het Vlaams Parlement heeft de verdragen in maart 2007 goedgekeurd (ratificatie nog slechts een 

formaliteit). De verdieping zou volgens het verdrag moeten starten voor het eind van 2007. Op 
10 juni zijn er federale verkiezingen in België, waarbij de christendemocratische Vlaamse MP 
Leterme gezien wordt als mogelijke opvolger van de liberale premier Verhofstadt. De 
populariteit van Leterme wordt mede beïnvloed door successen in bilaterale dossiers zoals de 
Scheldeverdieping. | 

Recent heeft een aantal Nederlands-Vlaamse ontmoetingen plaatsgehad: 
® Op 16 maart j.l. spraken Nederlandse en Vlaamse parlementsleden in Antwerpen over het 
Scheldedossier. Het bezoek werd aan Vlaamse zijde als positief ervaren, maar ook werd de 
wens herhaald eind dit jaar een begin te maken met uitdieping; 

e Tweede Kamer-voorzitter Verbeet, vergezeld door de toenmalige voorzitter van de Vaste 
Kamercommissie Buitenlandse Zaken Van Baalen, heeft op 16 maart j.l. een bezoek gebracht 
aan haar Belgische collega Herman de Croo. Verbeet en Van Baalen hebben beiden toegezegd 
(ook tegenover de pers) zich ervoor te zullen inspannen dat de Kamer zich nog voor het 
zomerreces over de 4 verdragen uitspreekt; 

e Minister Verburg sprak op 19 maart j.l. met Vlaams MP Leterme. Zij gaf aan dat zij recent een 
werkbezoek aan Zeeland heeft gebracht om zich te laten informeren over de 
Westerscheldeproblematiek en m.n. over het ontpolderingsvraagstuk. Zodra de collegevorming 
in Zeeland is afgerond (naar verwachting eind april), zal Verburg bestuurlijk overleg met het 
nieuw college voeren om de voortgang van het proces te bevorderen; 

e Op 26 maart sprak MP Balkenende met MP Leterme. Hierbij heeft hij aangegeven dat 
Nederland de Belgische zorgen begrijpt, maar dat het aan het Nederlandse parlement is om te 
bepalen wanneer de kamerbehandeling van deze verdragen plaatsvindt; 

e Op 4 april heeft minister Verburg in Kalmthout gesproken met Vlaams minister Peeters 
(Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur). In dit overleg heeft minister Verburg 
toegezegd te zullen helpen het proces te bespoedigen. 

Ondertussen is er veel stille diplomatie gaande aan beide zijden van de grens om het proces vlot 
te trekken. De Vlaamse overheid is in gesprek over verkoop van de Hedwigepolder. De eigenaar 
daarvan, Decloedt, ie ae anes ay en voelt zich gesteund door de 
motie van Van der Staaij tegen onteigening (dat drijft de prijs voor het Rijk overigens op!). 
De Commissaris van de Koningin te Zeeland, mw. Karla Peijs is in contact geweest met de 
Antwerpse Havenschepen Van Peel. Minister Verburg zal over de motie contact hebben met Van 
der Staaij en andere betrokken kamerleden. MP Balkenende zal ook zijn contacten gebruiken om 
aan te dringen bij de Kamer op een spoedige behandeling. 

Achtergrond 

Inhoud van de verdragen 
Eind 2005 zijn de vier Schelde-verdragen tussen het Vlaamse Gewest en het Koninkrijk der 
Nederlanden getekend, met als drieledig doel de garantie van optimale bereikbaarheid van de 
Schelde-havens, natuurbehoud en bescherming van bewoners tegen overstroming. Hierdoor is nu 
sprake van een structureel samenwerkingsverband tussen Vlaanderen en Nederland (in 2004 
vastgelegd in de Ontwikkelingsschets 2010 Schelde-estuarium). 

Het belangrijkste verdrag voor België betreft het verdiepen van de vaargeul Westerschelde ten 
behoeve van schepen met een getij-ongebonden diepgang (24 uur per etmaal) van 13,10 meter tot 
Antwerpen. Voor de verdieping is natuurcompensatie vereist, wat NL zal realiseren door het 
aanleggen van 600 hectare nieuwe estuariene natuur. Het oppervlakte komt beschikbaar door het 
ontpolderen van landbouwgrond. 
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Daarnaast zijn er aanvullende afspraken gemaakt over de nautische samenwerking 
(scheepvaartbegeleiding), de ontkoppeling tussen de loodsgeldtarieven tussen Rotterdam en 
Antwerpen, externe veiligheid (transport over water) en verkennende studie over de Kanaalzone 
Gent-Terneuzen (samenhangend met een Nederlands plan om een tunnel bij Sluiskil te bouwen). 

Breekpunt: gedwongen ontpoldering 
Heikel punt in dit dossier is de ontpoldering van landbouwgrond ten behoeve van 
natuurontwikkeling. Juist in de provincie Zeeland, die immers bekend staat om haar strijd tegen 
het water, ligt dit gevoelig. In een besluit in het kader van de Ontwikkelingsschets 2010 zijn twee 
polders, de Hedwigepolder en de Prosperpolder, uitgekozen om (deels) afgegraven te worden. 
Om deze polders te verwerven kan de overheid twee wegen bewandelen: vrijwillige verkoop of 
gedwongen onteigening. Saillant detail hierbij is dat de Hedwigepolder eigendom is van een 
Franstalige Vlaming, Decloedt, die niet tot verkoop bereid is en naar verluidt 
i ima GS Zeeland hebben laten onderzoeken of er alternatieven voor de 
ontpoldering mogelijk zijn, wat heeft geresulteerd in het rapport van de Commissie Maljers, De 
Commissie oordeelde dat hierbij één voorstel, toelaten van getij in de Braakmanpolder (350 ha) 
mogelijk levensvatbaar is, doch niet voldoende qua oppervlakte. Ook actiecomités zijn niet 
onverdeeld enthousiast over de onderzochte alternatieven. 

Behandeling in de Tweede Kamer 
De TK heeft de behandeling indertijd opgeschort i.v.m. zowel de landelijke als de Provinciale 
verkiezingen. Tevens is in oktober 2006 een motie ingediend tegen gedwongen ontpoldering 
door TK-lid Van der Staaij (SGP) die het debat lam legt. Op 28 maart 2007 is de Vaste 
Kamercommissie Verkeer en Waterstaat bijeengeweest. In dat beraad is gesproken over de 
Scheldeverdragen en besloten om per brief aan de ministers van LNV en V&W opheldering te 
vragen over de stand van zaken t.a.v. de ontpoldering en natuurcompensatie in Zeeland. 

De Kamer is al wel akkoord gegaan met de Ontwikkelingsschets 2010 Schelde-estuarium en 
aanvullende afspraken over de nautische samenwerking (scheepvaartbegeleiding), externe 
veiligheid (transport over water) en verkennende studie over de Kanaalzone Gent-Terneuzen 

(samenhangend met een Nederlands plan om een tunnel bij Sluiskil te bouwen). 
Dit echter pas na toezeggingen ten aanzien van nut en noodzaak van de ontpolderingen en de 
wens om Vlaanderen duidelijk te maken dat de derde tevens de laatste verdieping was. 

Commentaar: 

De Nederlandse politiek wordt zich bewust van de urgentie voor de ratificatie van de Scheldeverdragen, 

niet in de laatste plaats om de bilaterale relaties niet te veel onder druk te laten komen. Een aantal 
bewindslieden is actief geworden, maar waar nodig kan het proces nog een steuntje in de rug gebruiken, 
met name wat de ratificatie van de verdragen in de Tweede Kamer betreft. Met het oog op de federale 

verkiezingen van 10 juni is dit aan Belgische zijde een bijzonder prioritair dossier, vooral voor Vlaams MP 
Leterme. 
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